
Приєднуємося до ініціативи 

заміни міського герба 

Запоріжжя 



•  Минулого тижня в приміщеннях Музею наукового прогресу НУ 
«Запорізька політехніка» тележурналістами каналу «МТМ» 
була знята телепередача «Як має виглядати герб Запоріжжя?» 
за участю нашого колеги, доктора історичних наук, професора, 
завідувача кафедри Українознавства Шаповалова Георгія 
Івановича. 18 жовтня 2024 р. о 18.30 відбулася її прем’єра на 
обласному телебаченні, яка викликала значний громадський 
резонанс, особливо після її оперативного розміщення на 
відеохостингу Youtube. В згаданій передачі, відомий 
український історик виступив з ініціативою заміни старого 
гербу нашого міста. Адже дійсний на сьогоднішній момент герб 
м. Запоріжжя (колишнього Олександрівська) був затверджений 
імператором Олександром І ще у 1811 р. і являє собою не що 
інше як проекцію російських імперських великодержавних 
«цінностей». Натомність нам пропонують подумати, як мав би 
виглядати сучасний герб нашого міста, який був би 
співвідносний з сучасними настроями його жителів та 
нинішніми реаліями життя. 



•  Дана ініціатива д.і.н. Шаповалова Г.І. вже була 
підтримана на засіданні кафедри 
Українознавства НУ «ЗП» та вченої ради 
гуманітарного факультету НУ «ЗП». Колектив 
Музею, в свою чергу, теж приєднується до даної 
ініціативи і висловлює підтримку задумам 
нашого вченого колеги. 
 

•     Відвідувачам сайту, що прагнуть дізнатися 
більше про дану ініціативу, пропонуємо нижче 
переглянути повну версію телепередачі: 
https://www.youtube.com/watch?v=OcPrNP7Upw
U&embeds_referring_euri=https%3A%2F%2Fzp.ed
u.ua%2F&source_ve_path=OTY3MTQ 


